

بطولات المدارس

2023/2024

البرنامج الأولمبي المدرسي

SCHOOLS
OLYMPIC
PROGRAM



البرنامج
الأولمبي
المدرسي



الشروط العامة لمسابقة الهوكي General Regulations for the Hockey Competitions

الشروط التنظيمية : General Regulations

1- يحق لكل مدرسة المشاركة بفريق واحد و تسجيل (8) لاعبين بالقائمة.

A School can Register one team, a squad composition should not exceed a Maximum of 8 players.

2- يتكون كل فريق من 4 قطريين بحد ادنى و 4 من المقيمين .

a squad composition should be 4 Qataris + 4 Residents.

3- يقتصر تكوين فريق المدرسة الابتدائية من الصفوف الرابع والخامس والسادس فقط.

Primary Schools could only Participate with students from 4th and 5th & 6th grade.

4- لا يحق للفريق اضافة لاعبين او تغيير اسماء اللاعبين بعد لعب المباراة الاولى الا بعد مراجعة اللجنة المنظمة .

After the first match a team can't modify their team squad before requesting permission from the organizer

5- في حالة تأخر أي فريق عن موعد بدء المباراة الرسمية متجاوزا الوقت المسموح وهو (5) دقائق يعتبر مهزوما بنتيجة 0/3.

If a team exceed 5 minutes Delay from the official match start time, the result would be considered a defeat 0/3

6- يحق للجنة المنظمة تأجيل أو إلغاء المباريات وذلك بالاتفاق مع حكام المباريات.

Organizers Committee have the right to change or postpone Matches after informing umpires and Judges.

7- لا يسمح لأي من مدرسين او مدربين او مشرفين الفرق المشاركة الاحتجاج على قرارات الحكام أثناء سير او بعد المباراة.

During the Matches teachers and coaches or team members are not allowed to protest umpires' decisions

8- تسري لائحة الاتحاد القطري للهوكي و كذلك القواعد و الشروط التنظيمية للاتحاد علي المسابقة .

Qatar Hockey Federation Regulations and Discipline Measurement takes effect on the entire competitions.

بطولات المدارس

2023/2024

البرنامج الأولمبي المدرسي

SCHOOLS
OLYMPIC
PROGRAM



البرنامج
الأولمبي
المدرسي



القواعد الفنية : Technical Rules

-1 يتوجب على الفريق التواجد قبل بداية المباراة ب (15) دقيقة .

A team should Report at the venue 15 mins prior to the match time

-2 تتكون المباراة من (10) دقائق مقسمة إلى (5) دقيقة للشوط لمدة 2 اشواط مع (2) دقائق فترة راحة بين الاشواط , و يجوز ان تكون المباراة من شوط واحد من (10) دقائق .

A match Consists of two half of 5 mins with an interval of 2 mins between each half , or a one half 10 mins

-3 عدد اللاعبين بالملعب (4) لاعبين + (2) احتياط. دون حارس مرمى

A maximum of four players from each team take part in play at any particular time during the match - No GK

-4 نظام اللعب : يتم التقسيم الى مجموعات من 3 او 4 او 5 فرق بنظام الدوري من دور واحد يتبعه دور خروج المغلوب .

System of Competition : 1st Stage Pools and Round-Robin from 3 to 5 teams to be followed by knock-out stage

-5 يطبق القانون فيما يخص الهوكي الخماسي باستثناء عدم وجود حارس مرمى - (يمنع اللعب بحارس مرمى) .

Hockey5s Rules to be effective except No Goalkeeper allowed

-6 ابعاد الملعب في المباريات التمهيدية طبقاً للمساحات المتاحة في كل مدرسة .

Field of play and dimension may vary during the first stages depend on each host school available FOB

-7 ابعاد الملعب في الأدوار النهائية الا تقل عن 15 x 30 متر و الا تزيد عن 23 x 40 متر .

In the finals Field of play may not exceed 40 x 23 M and not less than 30 x 15 meters (Length x width)

-8 نظام احراز الأهداف: يحتسب الهدف إذا قام الفريق المهاجم بلمس الكرة او تصويب الكرة من بعد خط منتصف الملعب.

Scoring Method : a goal is scored when the ball is played by an attacker from within their attacking half of the pitch and passes completely over the goal-line and under the cross-bar

المراحل المشاركة بنات و بنين : Participation Categories for Girls and Boys

-1 المرحلة الابتدائية : صفوف من الرابع الى السادس فقط دون التقيد بمواليد

Primary Schools Level : from 4th to 6th Grade with no Age Restriction

-2 المرحلة الإعدادية : صفوف من السابع الى التاسع دون التقيد بمواليد

Preparatory Schools Level : from 7th to 9th Grade with no Age Restriction

-3 المرحلة الثانوية : صفوف من العاشر الى الثاني عشر دون التقيد بمواليد

Scndary Schools Level : from 10th to 12 Grade with no Age Restriction